
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 20. april 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

L 183
Forslag til lov om ændring af boafgiftsloven og forskellige andre love. (Ned-
sættelse af bo- og gaveafgiften ved generationsskifte af erhvervsvirksomhe-
der og genoptagelse af skatteansættelsen for værdipapirer m.v.).
Af skatteministeren (Karsten Lauritzen)

Samrådsspørgsmål D
Mener ministeren, at Folketinget forhandler lovforslaget på et korrekt grund-
lag, når det af lovforslagets bemærkninger fremgår, at forslaget vil: ”(…) sikre
markant bedre vækst- og investeringsforhold for de ca. 23.000 familieejede
virksomheder, der står over for et generationsskift i de kommende år. Samti-
dig vil det bidrage til at sikre de ca. 300.000 arbejdspladser i de familieejede
virksomheder, der bliver berørt af de kommende generationsskifter i danske
virksomheder.”? Der henvises til artiklen ”Forsker bag rapport: Regeringens
tal om arveafgift er forkert” bragt på Politiken.dk den 19. april 2017, hvori det
fremgår, at økonomiprofessor Morten Bennedsen, der er en af ophavsmæn-
dene bag den rapport, regeringen har lagt til grund for lovslaget, mener, at det
er forkert at antage, at 23.000 virksomheder står overfor et generationsskifte.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lea Wermelin (S) og Rune Lund (EL).

På udvalgets vegne

Lea Wermelin
formand
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